
آشـــفتگی و بی در و پیکـــری. این تعبیر 
کوتـــاه و به نظر جامـــع و کاملی بود که 
حســـین قربـــان زاده، رئیس ســـازمان 
وضعیـــت  بـــاره  در خصوصی ســـازی 
مدیریت باشـــگاه اســـتقلال ارائه داد. 
برنامـــه »فوتبـــال برتـــر« در حالی این 
هفتـــه در ســـاعات پایانـــی دوشـــنبه 
شـــب آغـــاز شـــد کـــه تمـــام آنچـــه که 
در آن گذشـــت، چیـــزی جـــز بهـــت و 
حیرت بـــرای بینندگان تلویزیونی باقی 
نگذاشـــت. برنامه ابتدا با حضور پرویز 
مظلومی و علی فتح الله زاده آغاز شـــد 
و مظلومی خیلی زود ســـوار بر میدان، 
طعنه هایـــی را متوجه رئیس ســـازمان 
خصوصی ســـازی کـــرد کـــه او بیـــش از 
انـــدازه در تلویزیون جـــولان می دهد و 
مگر کاری در ســـازمان خصوصی سازی 
نـــدارد. فتـــح الله زاده هـــم کـــه ســـعی 
داشـــت با تنُ آرام صدایـــش با حالتی 
جدیـــد، چهـــره ای اقناع کننـــده برای 
هواداران اســـتقلال به نمایش بگذارد 
اما پـــس از گذشـــت زمانـــی از برنامه، 
قربـــان زاده بـــه جمـــع آنهـــا وارد شـــد 
و در هیبـــت یـــک حســـابرس خبـــره 
و بـــا علنی کـــردن چنـــد ســـند مالـــی، 
معادلات باشگاه اســـتقلال را به صورت 
کامل تغییر داد. او کنار محمدحســـین 
میثاقـــی نشســـت و از همـــان ابتـــدا با 
تســـلط کامـــل، کاری بـــا مدیرعامـــل 
اســـتقلال کـــرد که همـــه کســـانی که 
این برنامه را می دیدند، متوجه شـــدند 
کـــه چه افتضـــاح مدیریتی در باشـــگاه 
اســـتقلال در زمان فتح الله زاده و البته 
پیش از او در زمـــان مدیریت مصطفی 
خ داده اســـت. قربـــان زاده  آجورلـــو ر
در ایـــن گفت و گـــو، جزئیـــات متفاوت 

و مکـــرری از تخلفـــات، مغایرت هـــا، 
نابلدی ها و مســـائل عجیـــب رخ  داده 
در بخـــش مالی باشـــگاه اســـتقلال را 
در صحبت هایـــش منعکس کـــرد و با 
اطمینـــان کامل مدیرعامل اســـتقلال 
را بـــه چیـــزی متهم کرد کـــه هیچ کس 
پیـــش از ایـــن آن را انجام نـــداده بود.
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فتح الله زاده پس از مـــوج اول حملات 
قربـــان زاده، او را تهدیـــد بـــه شـــکایت 
بـــا حالتـــی برآشـــفته تأکیـــد  کـــرد و 
کـــرد او کاره ای نیســـت و ابتـــدا بایـــد 
صحبت هایـــش را در دادگاه ثابت کند 
و اگـــر قاضـــی اتهاماتـــش را تأیید کرد 
او حـــق بـــه زبان آوردنـــش را دارد اما با 
گذشـــت زمان قربـــان زاده بـــا تأکید بر 
اینکـــه صد درصـــد از ریزجزئیـــات این  
ماجـــرا مطلع اســـت، فتـــح الله زاده را 
بـــه گوشـــه رینـــگ بـــرد تـــا مدیرعامل 
اســـتقلال دوباره با تغییـــر لحن، مدام 
از لفظ دکتر برای قربان زاده اســـتفاده 
کنـــد و به همـــراه مظلومی حتـــی از در 
دلجویی و نوعی مودت با وی دربیایند 
امـــا هربار کـــه رشـــته کلام به دســـت 
قربـــان زاده می افتـــاد، او تأکید می کرد 
کـــه فتـــح الله زاده بایـــد همیـــن فـــردا 
پنـــج میلیـــارد را به باشـــگاه اســـتقلال 
برگردانـــد. اصـــرار قربـــان زاده بر عدد 
پنج میلیارد و لـــزوم بازگرداندن آن به 
صنـــدوق باشـــگاه، یکـــی از مهم ترین 
ابزارهایـــی بود کـــه او در ایـــن مناظره 
از آن اســـتفاده کرد و تـــا آخرین بخش 
برنامـــه چه بـــا کمـــی شـــیطنت و چه 
به صـــورت جـــدی ایـــن مســـأله را بـــه 
بخشـــی از مطالبه خـــود از مدیرعامل  
باشـــگاه اســـتقلال تبدیـــل کـــرد کـــه 
پـــس از حملـــه اولیه، خیلی زود ســـپر 
انداخت و ســـعی کـــرد تا پایـــان برنامه 
از در دیگـــری بـــه بحث با قربـــان زاده 
بپـــردازد. چیزی که هرگـــز در آن موفق 

. د نبو

  
مظلومی به دنبال فرار از 

مسئولیت
یکـــی دیگر از نکات جالـــب این برنامه، 
حضـــور مظلومی به عنـــوان عضو هیأت 
مدیره باشـــگاه اســـتقلال بود که هیچ 
حرف خاصـــی بـــرای گفتن نداشـــت. 
او خـــود و ســـایر اعضای هیـــأت مدیره 
و  می دانســـت  اتهامـــات  از  مبـــرا  را 
می گفت:»مـــا بـــه مدیرعامـــل تفویض 
اختیـــار کـــرده بودیـــم و اعضـــا فقـــط 
صورت جلســـه ها را امضا می کرده اند!« 
مظلومی در پاســـخ بـــه انتقـــاد رئیس 
ســـازمان خصوصی ســـازی دربـــاره ایراد 
داشـــتن سیســـتم مدیریتی باشـــگاه و 
عملکـــرد هیـــأت مدیـــره گفـــت »روال 
کار از قدیـــم همین طور بوده اســـت!« 
مظلومـــی چندیـــن بار بـــه این اشـــاره 
داشـــت که عضـــو فنـــی هیـــأت مدیره 
اســـت تا بـــه ایـــن ترتیب، مســـئولیت 
اشـــتباهات را از خـــود ســـلب کنـــد اما 
ســـؤال اینجاســـت کـــه اگـــر قـــرار بود 
هیـــأت مدیـــره تمـــام اختیـــارات را به 
مدیرعامل بدهد و خود نه مســـئولیتی 
داشـــته باشـــد و نه نظارتی، پس اساساً 
چـــرا بایـــد کســـانی را به عنـــوان عضـــو 
هیأت مدیـــره منصوب می کردند؟ البته 
ایراد از مظلومی و فتح الله زاده نیســـت 
چون یکی ذاتاً مدیر نیســـت و ســـال ها 
مربیگـــری کـــرده و صرفـــاً به عنـــوان 
ســـهمیه پیشکســـوتان باشـــگاه عضـــو 
هیأت مدیره شـــده اســـت. دیگری هم 
ســـال ها با تفکر قدیمـــی اش مدیریت 
کرده و حالا که استقلال وارد فرابورس 
شـــده، نمی تواند خود را با شرایط وفق 
دهد. جالب اینکـــه فتح الله زاده جایی 
گفتـــه قربـــان زاده چیـــزی از فوتبـــال 
نمی دانـــد و نمی داند وقتـــی به بازیکن 
پـــول ندهی، بـــازی نمی کند تـــا به این 
ترتیـــب تـــوپ را در زمیـــن بازیکنـــان 
بینـــدازد که البته روزبه چشـــمی هم به 

مخالفـــت بـــا او پرداخت.

روایتی از شب بی سابقه فوتبال ایران که ناگفته ها در آن گفته شد

قربان زاده حرف خصوصی نداشت!

درویش: از داخل تلاش می کنند 
پرسپولیس مجوز نگیرد

اقدام برای پرداخت قسط رادو

محرومیت مدافع تیم ملی و تراکتور

توافق علیپور و پرسپولیس

رضا درویش مدیرعامل پرســـپولیس درباره بحث مجوز 
حرفه ای باشـــگاه برای حضور در لیگ قهرمانان آســـیا و 
بارگـــذاری مدارک سرخپوشـــان گفت: »خدا را شـــکر ما 
موفـــق شـــدیم کارمـــان را بدرســـتی انجام دهیـــم، ولی 
نمی دانم چرا اینقدر برایمان دشـــمن درســـت می شود. 
به نظـــرم بعضی هـــا عمـــداً می خواهنـــد برای باشـــگاه 
مشـــکل ایجـــاد کنند و مثل ســـال قبل از داخل کشـــور 
بعضی ها کارهایی می کنند تا پرســـپولیس مجوز نگیرد. 
به هر حال خدا را شـــکر مـــا مدارکمان را بارگـــذاری و تا 
تاریـــخ 10 فروردین ماه هم تمام بدهی هـــا و پرونده های 

خودمان را تعییـــن تکلیف کردیم.«
او ادامـــه داد: »قســـمتی کـــه در اختیار ما بـــود تعیین 
تکلیـــف بدهی هاســـت کـــه مـــا آن را انجـــام دادیـــم. 
 AFC همانطور کـــه می دانید مهمترین مســـأله برای
انضبـــاط مالـــی باشگاه هاســـت که مـــا تمـــام کارها را 
در ایـــن زمینـــه انجام دادیـــم. بخش دیگـــر مربوط به 
ســـخت افزار و مســـائل دیگر اســـت که اگر ایـــرادی در 
ایـــن زمینه گرفتـــه شـــود از حـــوزه اختیارات باشـــگاه 

خارج اســـت. «

باشـــگاه پرســـپولیس طبـــق توافقـــی کـــه بـــا بوژیـــدار 
رادوشـــویچ دروازه بان کروات ســـابق سرخپوشان دارد، 
بایـــد تـــا تاریـــخ 25 فروردیـــن ماه مبلـــغ 200 هـــزار یورو 
به عنوان قســـط دوم مطالبـــات این بازیکن به حســـاب 
او واریـــز کنـــد. در همیـــن راســـتا نیز سرخپوشـــان طی 
روزهای گذشـــته بـــا تأمین منابـــع مالی اقدام بـــه واریز 
ایـــن مبلـــغ کرده انـــد تـــا ایـــن پـــول در موعد مقـــرر به 
حســـاب ایـــن بازیکن بنشـــیند و مشـــکلی از ایـــن بابت 
سرخپوشـــان را تهدید نکند. باشـــگاه پرسپولیس طبق 
توافق خود با رادوشـــویچ باید مبلغ 850 هـــزار یورو را در 
چهار قســـط به حســـاب این بازیکن واریز کند که قسط 
اول به مبلغ 250 هزار یورو در ژانویه پرداخت شـــده بود. 
سرخپوشـــان در جهت دریافت مجـــوز حرفه ای و حضور 
در لیگ قهرمانان آســـیا در تلاش هســـتند تا مشـــکلی از 

بابـــت بدهی هـــا آنها را تهدیـــد نکند.

با اعـــلام کمیته اخلاق، میـــلاد کر، بازیکن تیم باشـــگاه 
تراکتـــور و تیـــم ملـــی فوتبـــال جوانـــان به دلیـــل نقض 
مقـــررات اخلاقـــی فوتبـــال )مصاحبـــه تند علیـــه صمد 
مرفاوی ســـرمربی تیم ملـــی جوانان( متخلف شـــناخته 
شـــده و به پرداخت 500 میلیون ریال جـــزای نقدی و یک 
ســـال محرومیت از هرگونـــه فعالیت در حـــوزه فوتبال، 
فوتســـال و فوتبال ســـاحلی محکوم شد. مســـتند به بند 
یـــک مـــاده 63 آیین نامه اخـــلاق و بند 4 مـــاده 103 آیین 
نامه انضباطـــی، محرومیت مندرج در رأی فوق بلافاصله 
بـــه محض صـــدور اجـــرا و ارائـــه درخواســـت تجدیدنظر 
خواهـــی، مانع اجـــرای حکم یا توقف اجـــرای آن نخواهد 
شد. همچنین در صورت داشـــتن درخواست تجدیدنظر 
خواهی با رعایت تشـــریفات قانونی منـــدرج در ماده 63 
آیین نامـــه اخـــلاق، بایـــد ظرف مـــدت یک هفتـــه لایحه 
اعتراضیـــه منضم به رســـید پرداخت هزینه دادرســـی در 
وجه فدراســـیون فوتبال را به کمیته اخلاق ارســـال کند. 
اما محرومیت کـــر اعتراض تراکتور را به دنبال داشـــت و 
این باشـــگاه دیروز لایحه دفاعی خود را درباره محرومیت 

میلاد کر به کمیته اســـتیناف ارســـال کرده اســـت.

باشـــگاه پرســـپولیس بـــرای آپلود مـــدارک خـــود برای 
دریافـــت مجوز حرفـــه ای تا قبـــل از 10 فروردین فرصت 
داشـــت بـــا طلبـــکاران خود بـــه توافـــق برســـد و علی 
علیپـــور نیـــز یکـــی از طلبکارانی بود کـــه مصاحبه های 
مدیر برنامه هایش تا حد زیادی هواداران پرســـپولیس 
را نگـــران کـــرده بـــود. علیپـــور، در همـــان مذاکـــرات 
ابتدایـــی کل طلبش را به صورت نقد می خواســـت اما 
وقتی فهمید باشـــگاه توانایی پرداخت ایـــن مبلغ را به 
صورت نقدی ندارد و ممکن اســـت از آســـیا هم حذف 
شـــود، رضایـــت داد مطالباتش به صورت قســـطی و در 
ازای دریافت چنـــد فقره چک پرداخت شـــود. اینگونه 
شـــد که تا قبـــل از 10 فروردین، 
باشـــگاه پرســـپولیس طلـــب 
۹00 میلیون تومانـــی علیپور را 
در قالـــب چنـــد فقـــره چک و 
در زمان هـــای مختلـــف بـــه 
او پرداخـــت کـــرد تـــا با 
توافق بـــا علیپور یکی 
اصلـــی  مشـــکلات  از 
خود را بـــرای گرفتن 
حرفـــه ای  مجـــوز 
مرتفع کرده باشد.

فوتبال ایران

حواشـــی اســـتقلال تمامی ندارد و این تیم 
در مشـــکلات بســـیار زیاد غوطه ور است. 
از بی پولـــی باشـــگاه گرفتـــه تـــا پرداخـــت 
مطالبات مربیان و بازیکنان خارجی که در 
صدر آنها  طلـــب 100 میلیـــارد تومانی آندره آ  
استراماچونی اســـت اما مهمترین موضوع 
در خصوص آبی پوشان حذف آنها از لیگ 
قهرمانان آسیا اســـت. موضوعی که باعث 
جدال مسئولان مربوطه شـــده که آخرین 

آن در برنامـــه فوتبال برتـــر اتفاق افتاد.
امیررضـــا واعـــظ آشـــتیانی، مدیرعامـــل 
اســـتقلال در اواخـــر دهـــه 80 در گفت و گو 
بـــا »ایـــران« در خصـــوص ایـــن موضوعات 
می گویـــد: »یکـــی از موضوعاتـــی که باعث 
می شـــود چنیـــن اتفاقاتی در باشـــگاه های 
بزرگ پرســـپولیس و اســـتقلال بیفتد این 
اســـت که مدیـــران این 2 باشـــگاه هیچ گاه 
براســـاس متـــر و معیـــار خاصـــی انتخاب 
نشـــده اند. در واقـــع از دهـــه ۹0 بـــه بعـــد 
مدیران عامل این 2 باشـــگاه به هیچ وجه 
در حد و اندازه این باشـــگاه ها نبودند و این 
موضوع باعث شـــد تـــا از آن زمـــان این دو 
تیم با مشـــکلات بســـیاری روبه رو شـــوند؛ 

مشـــکلاتی که انباشـــته شـــده و حالا این 
مشـــکلات بســـیار بزرگ تر شـــده است.«
او صحبـــت هایـــش را ایـــن گونـــه ادامه 
می دهـــد: »در حالی که این باشـــگاه ها 
بایـــد براســـاس قانـــون تجـــارت اداره 
می شـــدند، این اتفاق نیفتـــاد و در واقع 
وزارت ورزش باید نقـــش نظارتی خود را 
ایفا می کـــرد اما هیچ نظارتی نداشـــت. 
12 ســـال اســـت کـــه فریـــاد می زنـــم که 

چـــرا این 2 تیم براســـاس قانـــون تجارت 

اداره نمی شـــوند و شـــفافیت مالی ندارند. 
وزارت ورزش خـــواب اســـت و بـــه وظایف 
خـــود عمـــل نمی کنـــد. 10 درصـــد ســـهام 
این 2 باشـــگاه واگذار شده اســـت و وزارت 
ورزش و شـــخص محمد پولادگـــر، معاون 
وزیـــر ورزش بایـــد نظارت می کـــرد که پول 
فـــروش ســـهام چگونـــه و در کجـــا هزینه 
می شـــود امـــا پولادگر هیچ نظارتـــی در این 

خصوص نداشـــت.«
واعظ آشـــتیانی در ادامه بیان کرد: »پرویز 
مظلومـــی بـــه عنوان عضـــو هیـــأت مدیره 
باشـــگاه اســـتقلال در برنامه زنده می گوید 
کـــه قانون را نمی داند و ایـــن موضوع واقعاً 
فاجعـــه اســـت. البته قطعـــاً اکثـــر اعضای 
هیـــأت مدیره اســـتقلال و حتـــی تیم های 
دیگر اساســـنامه را یک بار نخوانده اند و در 
واقـــع عدم آگاهـــی این افـــراد موجب ضرر 
و زیـــان تیم ها می شـــود. هیـــأت مدیره ای 
کـــه وظایـــف خـــود را نمی دانـــد چگونـــه 

می خواهـــد بـــه تیم کمـــک کند؟«
ی  د ر میلیـــا  5 ص طلـــب  خصو ر  د و  ا
فتـــح الله زاده می افزایـــد: »چطـــور هیـــأت 
مدیـــره اســـتقلال برای طلـــب مدیرعامل 
باشـــگاه مصوبه می گذارد اما برای پرداخت 
طلـــب اســـتراماچونی ایـــن کار را انجـــام 
نمی دهد؟ طبق ادعای حســـین قربانزاده، 
ر طلـــب  با  2 ی  ز صی ســـا خصو ئیـــس  ر
اســـتراماچونی به باشـــگاه پرداخت شـــده 
اســـت چگونه می شـــود کـــه پـــول او را که 
تبعات منفی برای باشـــگاه دارد، نمی دهند 
اما فتـــح الله زاده طلـــب خود را بـــه راحتی 
دریافت می کند؟ ایـــن موضوعات به دلیل 
عدم نظـــارت اســـت و اگر نظارت می شـــد 

چنیـــن اتفاقاتی رخ نمـــی داد.«
مدیرعامل اسبق اســـتقلال با اشاره به این 
موضـــوع که فروش ســـهام پرســـپولیس و 
اســـتقلال اشـــتباه بزرگـــی بـــود، می گوید: 
»فروش ســـهام دو باشگاه دولت را در حفره 
بزرگی فرو برد و نمی تواند به ســـادگی از این 
حفره خارج شـــود. در واقـــع پول هایی که 
بابت 10 درصد ســـهام 2 باشـــگاه در حساب 
شـــان بود، به دلیل خرج هـــای بیهوده دود 
شـــد. الان می گویند استقلال به دلیل عدم 
پرداخت طلب اســـتراماچونی از آسیا حذف 
شـــده در حالی کـــه این حذف تنهـــا به این 

موضوع مربوط نمی شـــود.«
واعـــظ آشـــتیانی در ادامـــه بیـــان می کند: 
»یکـــی از ایـــرادات مهـــم ای اف ســـی در 
خصـــوص مجـــوز حرفـــه ای ایـــن بـــود 
کـــه اســـتقلال و پرســـپولیس دولتـــی 
هســـتند و ما نتوانســـتیم ایـــن 2 تیم را 
واگـــذار کنیـــم. می گویند پرســـپولیس 
جایگزین اســـتقلال می شـــود در حالی 
که پرســـپولیس هم دولتی اســـت، پس 
چطور می شـــود کـــه این تیـــم جایگزین 
اســـتقلال خواهد شـــد؟ در واقع بیان این 
موضوعات بازی با احساســـات هـــواداران 

» . ست ا

او صحبت هـــای خـــود را ایـــن گونـــه ادامه 
داد: »فرض بگیریم که پول اســـتراماچونی 
پرداخت شـــود و این مشـــکل حل شود، با 
دولتی بـــودن اســـتقلال چـــکار می کنند؟ 
فوتبـــال مـــا از آماتور هـــم آماتورتر اســـت. 
ســـطح فوتبال ما بســـیار پایین است و این 
به دلیـــل حضور مدیران کوچـــک در حوزه 
مدیریتـــی ورزش اســـت. تـــا کـــی بایـــد به 
ســـراغ امثال فتح الله زاده برویـــم. او 4 دوره 
به عنوان مدیرعامل باشـــگاه انتخاب شـــد 
و دیگر چیـــزی برای ارائه نـــدارد. می گویند 
که او تجربـــه لازم را برای مدیریت باشـــگاه 
دارد، امـــا همـــه چیز بـــه تجربه نیســـت و 

تجربه بایـــد همراه علم روز باشـــد.«
مدیرعامل اسبق اســـتقلال بیان می کند: 
»افـــراد زیـــادی در حـــوزه مدیریت تحصیل 
در  افـــراد  ایـــن  از  می تـــوان  و  کرده انـــد 
حـــوزه مدیریـــت اســـتفاده کـــرد. مدیران 
ناتـــوان افـــراد ناتوان تـــر را در کنـــار خـــود 
قـــرار می دهنـــد و در واقـــع نمی خواهند با 
انتخاب افراد توانا به اهداف خود برســـند. 
عـــلاوه بـــر ایـــن مـــا می بینیـــم کـــه افـــراد 
هیأت مدیره افرادی هســـتند کـــه در حوزه 
سیاســـی، اقتصادی و... فعالیت می کنند 
کـــه البته حضـــور همیـــن افـــراد در هیأت 
مدیـــره نشـــان می دهـــد کـــه ما بـــه هیچ 
وجـــه حرفـــه ای نیســـتیم. در کجـــای دنیا 
مدیرعامـــل به دنبال اسپانســـر مـــی رود؟«

واعـــظ آشـــتیانی در ادامـــه می گویـــد: »در 
دنیا افـــراد مجرب در کنـــار مدیرعامل قرار 
می گیرنـــد که حـــوزه فعالیت ایـــن افراد در 
بخش هـــای اقتصادی و حقوقی اســـت. در 
واقـــع این افـــراد در هیأت مدیره هســـتند 
و هرکدام شـــان اســـتراتژی خاصی دارند. 
کجای دنیا پیشکســـوت تیم را عضو هیأت 
مدیـــره می کنند؟ بکـــن باوئر بـــا آن بزرگی 
مدیرعامـــل افتخاری بایرن مونیخ اســـت. 
به هیأت مدیـــره چه ربطـــی دارد که دنبال 

پـــول برود و پـــول بیاورد.«

چطور هیأت مدیره برای طلب فتح الله زاده مصوبه می گذارد اما برای استراماچونی نه!

واعظ آشتیانی: مدیر ناتوان افراد ناتوان تر را کنار خود قرار می دهد

اظهاراتی کـــه قربان زاده و فتـــح الله زاده درباره چک ها و اســـناد مالی بر زبـــان آوردند، همچنان 
مـــورد بحث اســـت. یکـــی از بحث هایی کـــه در صحبت آنها صـــورت گرفت این بـــود که رئیس 
ســـازمان خصوصی ســـازی اعلام کرد عصر سه شـــنبه یا خـــودش در صندلی اش حضـــور ندارد یا 
فتح الله زاده و برای همین بازرس های خود را فردا )دیروز( به باشـــگاه اســـتقلال می فرســـتد. او 
به حرف خود عمل کرد و دیروز نماینده های ســـازمان خصوصی ســـازی با اســـتقرار در باشـــگاه 
اســـتقلال تمام اســـناد مالی ســـال های گذشـــته را جمع آوری کردند تا آنها را مورد بررســـی قرار 
دهنـــد. همچنین برخی اســـناد هم توســـط فتـــح الله زاده به کمپ ناصر حجازی برده شـــده بود که دســـتور جمع آوری آن اســـناد هم صادر شـــد 

تـــا مورد بررســـی قرار بگیرند. بایـــد منتظر ماند و دید چه اتفاقات جدیدی حول باشـــگاه اســـتقلال و مدیریـــت آن رخ خواهد داد.

ریـــکاردو ســـاپینتو چند روز قبل و در نشســـت خبـــری پیش از دیدار اســـتقلال 
برابـــر ذوب آهـــن گفته بـــود: »مشـــکلات مالی داریـــم و من چهار ماه اســـت که 
حقوقـــم را دریافت نکـــرده ام. با این حال هـــر روز تمام تلاشـــم را می کنم.« این 
موضوع با واکنش مدیرعامل اســـتقلال مواجه شـــد و فتـــح  الله زاده در این باره 
گفت:» ســـاپینتو چنـــد روز پیش به ما نوتیس )اخطار( داده و یکســـری حرف ها 
باعث می شـــود هواداران به مدیر بدبین شوند. ســـاپینتو گفته در 4 ماه گذشته 
پولـــی نگرفتـــه؛ این درحالی اســـت کـــه در 2 ماه گذشـــته 85 هزار یـــورو به او پـــول دادم. چنـــد روز پیش هم کـــه عازم دبی 
بـــود 15 هـــزار دلار دیگر بـــه او دادم. او از ما طلبکار اســـت اما اینکه می گوید چهار ماه اســـت پولی نگرفته، اینگونه نیســـت.«

مدیرعامل استقلال ادعای ساپینتو را رد کردنماینده های سازمان خصوصی در باشگاه استقلال

 اصرار 
قربان زاده 

بر عدد پنج 
میلیارد 
و لزوم 

بازگرداندن 
آن به 

صندوق 
باشگاه، یکی 
از مهم ترین 

ابزارهایی 
بود که 

او در این 
مناظره از آن 
استفاده کرد 

و تا آخرین 
بخش برنامه 

چه با کمی 
شیطنت و 

چه به صورت 
جدی این 

مسأله را به 
بخشی از 

مطالبه خود 
از مدیرعامل  

باشگاه 
استقلال 

تبدیل کرد
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بی اطلاعی فتح الله زاده از اصول 
ابتدایی مدیریت

قربان زاده در مباحث مربوط به نحوه اداره 
شرکت ها و همین طور موضوع سازمان 

بورس در پاسخ به فتح الله زاده و مظلومی 
صحبت هایی را مطرح کرد تا عدم آشنایی 

آنها با مفاهیم مربوط به تجارت بیشتر 
به چشم بیاید. او همچنین در لابه لای 

حرف هایش تأکید کرد که این  حرف ها را 
به این خاطر می زند که از این به بعد تأثیر 

این افشاگری را در نحوه اداره دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس ببیند. طلایی ترین 

بخش صحبت های قربان زاده آنجایی 
بود که به فتح الله زاده گفت سه بخش 
صورت های مالی را برای من بگویید که 

مدیرعامل استقلال از پاسخ دادن به این 
سؤال طفره می رفت و بی اعتباری مدرک 

تحصیلی اقتصاد مدیر استقلال و همچنین 
کم اطلاعی او در نحوه اداره یک شرکت به 
نمایش گذاشته شد. قربان زاده در اینجا 

تقصیر را متوجه وزارت ورزش کرد که چنین 
مدیری را برای باشگاه استقلال انتخاب 

کرده است. اینجا جایی بود که تفاوت یک 
مدیر به  اصطلاح ورزشی و مدیری که قرار 
است یک شرکت بورسی را اداره کند، به 

روشنی به چشم آمد.

شفافیت قربان زاده؛ نیاز فوتبال ایران
دوشنبه شب، شب تلخی برای فتح الله زاده بود که تازه 

استعفای خود را پس گرفته است. او در همه مباحث 
مغلوب توانایی و تسلط فردی شد که علاوه بر آگاهی 

کامل از شرایط، در مناظره هم فوق العاده عمل کرد و 
کوچک ترین نقطه ضعفی به دست طرف مقابل نداد و کاری 

کرد که مدیرعامل یکی از باشگاه های بزرگ فوتبال ایران 
اصطلاحاً به »تته پته« بیفتد. بخصوص در جایی که بحث 

صرافی و پول های واریزی به حساب باشگاه سانتاکلارا و 
پول دریافتی از امیرحسین حسین زاده مطرح بود و تبدیل 

به یک مچ گیری فاجعه آمیز علیه مدیریت استقلال شد. 
قربان زاده اگرچه همچنان جوان )متولد 1358( است اما 
بیش از دو دهه سابقه مطبوعاتی دارد و به همین دلیل با 

تسلط مناسبی این مناظره را اداره کرد و حتی می شود گفت 
از یک مجری هم مسلط  تر بود.

 او هیچ نکته ای را از قلم نینداخت و از کوره در نرفت تا 
هوش بالای خود را به نمایش بگذارد. قربان زاده هرگز 

در طول مناظره از دایره ادب خارج نشد. حال آنکه علی 
فتح الله زاده چندباری با عصبانیت سعی کرد او را به چالش 

بکشاند و یک بار نیز از کلمه »مرد حسابی« برای خطاب  
قراردادن او استفاده کرد. 

آنچه که قربان زاده به عنوان رئیس سازمان خصوصی سازی 
در حیطه ورزش از خود نشان داد، همان چیزی است که 
در سالیان طولانی از آن بی بهره بودیم اما چه خوب که با 

به نمایش درآمدن شمایی از آن حالا امیدواریم که بتوانیم 
این دریچه تازه را باز کرده و هوایی عوض کنیم.

ـــرشتریبون بـ

حامد جیرودی
روزنامه نگار

مناظره

محمدمحمدی سدهی
روزنامه نگار

سوژه روز

حامـــد افضلـــی معـــاون امـــور بین الملـــل 
باشـــگاه اســـتقلال با انتشـــار یک استوری، 
از تنهـــا راه حضور آبی هـــا در لیگ قهرمانان 
آســـیا رونمایـــی کـــرد. مســـأله ای کـــه اگر از 
ســـوی کمیته حرفـــه ای ســـازی و همچنین 
کنفدراســـیون فوتبال آســـیا مـــورد موافقت 
قرار گیـــرد، می توانـــد بارقه های امیـــد را به 
جمـــع آبی ها بیـــاورد. در این اســـتوری آمده 
بود: »ضمن عذرخواهی از هواداران محترم 
از ســـهم خودم به خاطر شرایط پیش آمده، 
خواســـتم فقط توضیح مختصـــری در مورد 
وضعیت پرونده اســـتراماچونی در FIFA و 
AFC بـــدون هیچ گونه موضـــع گیری ارائه 
بدهم. تنها شانس حضور استقلال در لیگ 
قهرمانان آســـیا این است که اعضای محترم 
کمیته مجـــوز حرفه ای فدراســـیون فوتبال 
و ســـپس ارکان قضایـــی AFC تشـــخیص 
بدهنـــد کـــه در تاریـــخ 11 فروردیـــن رأی این 
پرونـــده قطعی نبـــوده اســـت چراکه مهلت 

اعتـــراض بـــه رأی کمیتـــه انضباطـــی فیفـــا 
همچنـــان وجـــود دارد.« در واقـــع افضلـــی 
مدعی شـــده از آنجایـــی که هنـــوز می توان 
بـــه رأی پرونده اســـتراماچونی اعتراض کرد، 
در نتیجـــه ایـــن رأی قطعی نبوده اســـت چرا 
کـــه  AFC  اعـــلام کـــرده باشـــگاه ها بایـــد 
بدهی هـــای قطعی خود تـــا اول ژانویه 2023 
را پرداخـــت کننـــد. معاون امـــور بین الملل 
کـــرده  خاطرنشـــان  اســـتقلال  باشـــگاه 
اســـت: »این مســـأله همچنان میـــان ارکان 
تصمیم گیـــر مورد بحث بـــوده و تا این لحظه 
هیـــچ قطعیتـــی وجود نـــدارد و تفســـیرهای 
مختلفی بیان می شـــود. در FIFA نیز رأی 
کمیتـــه انضباطـــی روز یکم فروردیـــن ابلاغ 
و 30 روز مهلـــت جهـــت پرداخت داده شـــد 
که در صـــورت عـــدم پرداخت، پنجـــره نقل 
و انتقالاتی تـــا زمان پرداخت بســـته خواهد 
شـــد و خطر کســـر امتیـــاز باشـــگاه را تهدید 

نمـــی کند.«

بعد از پیروزی 2-0 استقلال برابر ذوب آهن، 
بازیکنان اســـتقلال به صـــورت خودجوش 
به ســـکوت خود علیه باشـــگاه پایان دادند 
و در کنـــار حـــذف تیـــم از لیـــگ قهرمانان 

آســـیا از مشـــکلات مالـــی خـــود حـــرف 
زدنـــد؛ اینکه شـــب عیـــد دســـت خالی 
بـــه خانه هـــای خـــود رفتنـــد و پـــاداش 

پیـــروزی آنهـــا هفته هـــا اســـت 
معـــوق شـــده و درصد هـــای 

قـــرارداد خـــود را دریافـــت 
نکرده انـــد. ایـــن در حالی 
اســـت کـــه فتـــح الله زاده 
در »فوتبـــال برتر« مدعی 
شـــد درصدهـــای خوبی 
بـــه بازیکنـــان پرداخت 

شده است اما »چشمی« 
اعـــلام کـــرد باشـــگاه یـــک 

جـــور حســـاب و کتـــاب کرده 
و بازیکنـــان جـــور دیگـــر و آنها 
درصدهـــای پرداختـــی را قبول 
ندارنـــد و بـــه نظـــر می رســـد با 

جدایـــی بازیکنان از اســـتقلال حل وفصل 
این حســـاب و کتاب ها به کمیته وضعیت 
بکشـــد. فتـــح الله زاده پیـــش از تعطیلات 
نـــوروز در اردوی تیم اســـتقلال حاضر 
شـــد و خطـــاب بـــه بازیکنـــان قول 
داد پیـــش از ســـال نـــو درصـــدی از 
قراردادهـــا را به آنها پرداخت خواهد 
کـــرد اما ایـــن کار را انجـــام نداد 
و عـــوض آن عـــارف غلامی را 
به خاطر تحریـــک بازیکنان 
بـــرای تعطیلی تمریـــن، 20 
درصـــد جریمـــه کـــرد امـــا 
بازیکنان با انتشار استوری 
دوم مدعی شـــدند تعطیلی 
بـــه  اعتـــراض  و  تمریـــن 
مشکلات مالی تیم کار همه 
آنهـــا بـــوده اســـت و نـــه تنها 
یک بازیکـــن. آنهـــا معتقدند 
باشـــگاه در حـــال حاضر فقط 
از اســـتراماچونی و بدهی به او 

می کند! صحبـــت 

احتمال بازگشت استقلال به آسیا از مسیر باریک

گلایه استقلالی ها: باشگاه فقط از استرا صحبت می کند!


